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Zápis ze schůze Akademického senátu ETF 
29. října 2024 

 
 
Přítomni: J. Kranát, T. Landová, A. Matochová;  

V. Adamec, M. Kocanda, K. Ptáčková, S. Šimková, J. Tkáčik,F. Žilka. 
Hosté:  J. Roskovec (děkan).   
Omluveni:  D. Cielontko, F. Čapek, M. Lis (stálý zástupce PGS), D. Novotný (stálý zástup-

ce ETA), M. Vaňáč. 
 
První zasedání senátu v novém funkčním období vede nejstarší člen senátu (čl. 1 odst. 2 
Jednacího řádu AS ETF, dále jen JŘ). J. Kranát se ujal řízení schůze. 
 
1. Volba předsednictva AS ETF 
 
Podle čl. 1 odst. 3 JŘ volí senát na prvním zasedání ze svého středu předsedu a místopřed-
sedu. Volba je tajná a řídí ji tříčlenná komise. J. Kranát navrhl komisi ve složení T. Lando-
vá, A. Matochová a K. Ptáčková. 
 
Komise pro sčítání hlasů zvolena: 9–0–0 
 
A. Matochová navrhla na předsedu J. Kranáta. J. Kranát s kandidaturou souhlasil. Jiné 
návrhy nebyly podány. Proběhla volba. Odevzdáno bylo 9 lístků s výsledkem 8–0–1. J. 
Kranát byl zvolen předsedou AS ETF. 
 
J. Kranát navrhl na místopředsedkyni S. Šimkovou. S. Šimková s kandidaturou souhlasila. 
Jiné návrhy nebyly podány. Proběhla volba. Odevzdáno bylo 9 lístků s výsledkem 8–0–1. S. 
Šimková byla zvolena místopředsedkyní AS ETF. 
 
2. Schválení Výroční zprávy a Výroční zprávy o hospodaření za rok 2023 
 
Podle čl. 11 odst. 11 písm. e) Statutu ETF senát schvaluje výroční zprávu o činnosti (VZ) a 
výroční zprávu o hospodaření (VZH) fakulty. Děkan J. Roskovec prostřednictvím tajemní-
ka P. Moskaly předložil senátu VZ a VZH za rok 2023. 
 Nepřítomný M. Vaňáč zaslal senátu rozsáhlý soubor připomínek. J. Kranát je předal J. 
Roskovcovi v listinné podobě a přislíbil je spolu s dalšími připomínkami a úpravami poslat 
P. Moskalovi. 
 Děkan J. Roskovec stručně odpověděl na dotaz M. Vaňáče z jeho připomínek, zda lze 
něco dělat se setrvalým poklesem přidělovaných prostředků od MŠMT kromě úsilí o více 
grantů. J. Roskovec zdůraznil, že prostředky získávané na vědu dlouhodobě vyrovnávají 
nedostatek prostředků na výuku. Fakulta motivuje zaměstnance, který úspěšně podá (byť 
nakonec neúspěšnou) žádost o grant. Bylo by dobré zvýšit počet podaných žádostí, jelikož 
úspěšnost v humanitních oborech u GAČR se pohybuje kolem 15 %. V rámci UK se pro-
středky na vědu rozdělují na základě velkého vnitřního hodnocení prováděného 1 × za 5 let, 
v němž jsou hodnoceny obory a to prostřednictvím mezinárodních hodnotitelů. Pro jednot-
livé fakulty se pak tyto prostředky rozdělují v rámci programu Cooperatio. 
 V. Adamec se zeptal, zda fakulta nějak podporuje žadatele o granty a zda by nebylo 
možné získávat prostředky od sponzorů. J. Roskovec odpověděl, že technickou podporu 
grantové činnosti zajišťuje paní Jarmila Bergstra. Sponzoring v zásadě nevyřeší finanční 
problémy fakulty, třebaže v menších částkách pomáhá v drobných vydáních (fond darů, 
jehož využití není tak striktně účelově vázáno). 
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T. Landová upozornila: 
 
 1) v odd. 2.2. Personální změny je třeba rozlišit akademické, vědecké a technicko-
hospodářské pracovníky; nyní jsou všichni označeni jako akademičtí pracovníci; 
 2) v odd. 3.2.1. Aktuální stav počtu studujících by bylo v tabulce vhodné psát „muži“, 
„ženy“, „cizinci“ s malým písmenem; 
 3) v odd. 4.4.2. Instituce zahraniční u názvu časopisu Acta missiologie vypadlo „a“; 
správně: Acta missiologiae. 
 
S. Šimková upozornila: 
 
 1) v odd. 6.6.2.1. Blokový seminář je chyba ve jméně studenta: Lukáš Gwoždz (ne: 
Gwožds); 
 2) v odd. 1.1. Akademický senát je uveden Vít Sláma. Třeba ověřit, zda oficiálně není „Ví-
tek“. 
 
A. Matochová upozornila: 
 
 1) na nesrovnalost v odd. 3.6. Studenti se speciálními potřebami, kde je uvedeno, že 
těchto studentů je celkem 14. Podle údajů A. Matochové jich je 32 (24 studující + 8 s přeru-
šeným studiem); 
 2) v odd. 3.2. Přehled počtu studentů je napsáno, že jde o „přehled počtu studujících, 
uchazečů a absolventů v jednotlivých studijních programech“, ale jak u počtu studujících 
tak u počtu přihlášených a přijatých nejsou údaje o jednotlivých studijních programech, ale 
jen celkově za bakalářské, magisterské a doktorské studium. Proč tomu tak je? 
 
Usnesení: AS ETF schválil VZ a VZH ETF za rok 2023 po zvážení a zapracování vznese-
ných připomínek. 
 
Schváleno: 9–0–0 
 
 
3. Vyjádření k návrhu Kariérního řádu ETF UK 
 
Děkan J. Roskovec předložil AS a ZO VOS (odborové organizaci) k posouzení a příp. při-
pomínkám návrh opatření děkana 12/2024 „Kariérní rozvoj a hodnocení pracovníků vyu-
čujících a bádajících na ETF UK“ (KŘ). Návrh vychází z opatření rektorky 28/2021 „Rám-
cové principy kariérního rozvoje akademických a vědeckých pracovníků a lektorů na UK“. 
Již v roce 2022 bylo provedeno pilotní kolo kariérního hodnocení u 7 pracovníků. AS UK 
schválil 24. 5. 2024 jednotný mzdový tarif, což pro ETF znamená výrazné navýšení platů 
u všech kategorií zaměstnanců. Navrhovaný KŘ by tak měl být nástrojem, jak hodnotit vý-
ukový a badatelský výkon jednotlivých pracovníků. 
 T. Landová uvítala návrh KŘ a ocenila šíři hodnotících kritérií, zejména tzv. „měkké do-
vednosti“, jejichž význam v poslední době roste. Podle čl. 11 odst. 9 KŘ by si hodnotící ko-
mise či hodnocený pracovník mohli vyžádat osobní setkání. T. Landová se vyslovila pro to, 
aby takové setkání proběhlo vždy. Podle čl. 11 odst. 6 není upřesněno, do kdy má nadřízený 
doplnit sebehodnotící zprávu pracovníka (ten ji musí vypracovat do 21 dnů od výzvy). Dále 
upozornila na bod 4.1 Struktura pracovního času v Hodnotícím formuláři, kde sledovaná 
struktura pracovního času (5 položek) není kongruentní s trojím dělením činností (výuka, 
bádání, administrace). 
 J. Tkáčik se dotázal na vymezení pedagogické činnosti podle bodů 7. a 8. přílohy (Typic-
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ký rozsah práce: jak rozumět celkové dotaci 16 h týdně a 4,5–6 h přímé výuky. J. Roskovec 
vysvětlil, že časový rozdíl obou údajů představuje přípravu na výuku, hodnocení student-
ských prací, zkoušení apod. 
 
AS vzal předložený návrh KŘ na vědomí a vedení fakulty doporučil ještě jednou zvážit dis-
kutované body. 
 
 
4. Studijní plán Evangelické teologie, SIS a tvoření rozvrhů 
 
S. Šimková tlumočila AS potíže studentů oboru Evangelická teologie se studijním plánem, 
jeho zanesením do SISu a vytvářením rozvrhu. Studenti by uvítali harmonizaci povinných 
předmětů v rozvrhu a pevnější stanovení termínů k jejich uzavření. 30. 10. se má uskuteč-
nit schůzka studentů ET k dané problematice a S. Šimková přislíbila, že o jejích závěrech 
bude informovat na příští schůzi AS.  
 J. Kranát připomněl, že podle čl. 6 Pravidel pro organizaci studia na ETF je úprava na 
ETF volnější oproti Studijnímu a zkušebnímu řádu UK.1 Řešením by mohlo být přizpůso-
bení našich Pravidel univerzitnímu SZK. A. Matochová dodala, že změna Pravidel je až nej-
zazší řešení, stačilo by požadovat od vyučujících, aby příslušné termíny stanovili a vyžado-
vali. J. Roskovec informoval, že za potíže se SISem může částečně i obměna personálu stu-
dijního oddělení. Měl by rovněž být zaveden standardní rozvrh s pevným místem povin-
ných a povinně volitelných předmětů, které by se vzájemně nepřekrývaly.  
 
 
5. Časový plán zasedání AS ETF v AR 2024/25 
 
Po krátké rozpravě byly stanoveny termíny řádných zasedání AS: 
 
19. 11. 2024 (mimořádně v 9:00, od 11:00 předvolební shromáždění);  
14. 1.; 25. 3.; 27. 5. a 23. 9. 2025 
 
 
6. Různé 
 
6.1 Příprava voleb do AS UK 
 
Volby proběhnou elektronicky ve dnech 20.–21. 11. 2024, předvolební shromáždění s před-
stavením kandidátů proběhne v úterý 19. 11. od 11:00 v posluchárně E (již rezervována). 
Členka dílčí volební komise S. Šimková upozornila, že je zatím navrženo málo student-
ských kandidátů a požádala přítomné, aby podle svých možností oslovili studenty a vyzvali 
je k podávání návrhů. 
 
 
6.2 Harmonogram pravidelných schvalování 
 
AS vyzval 24. 9. předsedu J. Kranáta, aby vyhotovil seznam pravidelných schvalování a 
                                                 
1 Čl. 6 POS na ETF UK: „Kontrola studia předmětu (kolokvium, zápočet, klasifikovaný zápočet, zkouška či 
kombinace těchto forem) zapsaného v daném úseku studia může probíhat nejpozději do konce 
akademického roku bezprostředně následujícího po roku, ve kterém si student takový předmět 
zapsal.“ – Čl. 8 odst. 3 SZŘ UK: „Kontrola studia předmětu zapsaného v daném úseku studia může probíhat 
nejpozději dokonce zkouškového období letního semestru akademického roku, ve kterém 
student v daném úseku studia studoval; vnitřní předpis fakulty podle čl. 19 odst. 2 může stanovit tuto lhůtu 
odlišně.“  
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projednávání podle příslušných vnitřních předpisů ETF a UK. J. Kranát odevzdal přítom-
ným papírovou verzi Harmonogramu, který je jinak přílohou zasedání AS 24. 9., a požádal 
je, aby příp. doplnili, pokud mu něco uniklo. 
 
6.3 Kolize výuky TKT a tzv. volných bytových seminářů 
 
F. Žilka informoval senát o rušení pravidelné výuky TKT účastníky tzv. otevřeného bytové-
ho semináře v „respiriu“ 3. patra. J. Roskovec připomněl, že organizátoři semináře by si 
měli rezervovat učebnu a seminář nepořádat v respiriu. Dále přislíbil, že bude řešeno zane-
sení výuky TKT do rozvrhu a do přehledu obsazenosti učeben, aby mohla být koordinace s 
dalšími na fakultě prakticky uskutečnitelná. 
 
Zapsal: J. Kranát 
Schváleno: 9–0–0 
  
 
 
 


